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Múltunk 

A #fesztiválcserkészek projekt, igaz nem ezen a néven, de már lassan 15–20 éve létezik, 
ugyanis a 2000-es évek elején Páter vezetésével már kint volt a Magyar Cserkészszövetség 
a Sziget fesztiválon. Több éven át egy nagy sikerű fából épített cserkészvárral volt a 
szövetség jelen, de aztán ez a kezdeményezés elhalt és nagyjából 10 év szünet 
következett.  
 
2014-ben a TÁMOP ideje alatt az akkori program igazgató Fülöp Melitta újra életrehívta 
Mészáros Nóri segítségével a projektet. Igaz ebben az évben csak Gyerek Szigeten volt 
cserkész megjelenés, zenei fesztiválokon nem. Majd 2015-től már VOLT, Sziget és Strand 
(EFOTT is egy évig) fesztiválok civil részlegét cserkészprogramok is színesítették. 
 
TÁMOP alatt a cserkészönkéntesek a Gyerek Szigetes napjaikért fizetést kaptak és a zenei 
fesztiválok belépőinek felét a szövetség fizette EU-s forrásból, a többi a rendezvény 
biztosította, emellett pedig az étkezés is a szövetséget terhelte. A TÁMOP zárásával nem 
szűnt meg a #fesztiválcserkészek projekt és 2016-ban nagyrészt Hoffmann Ferenc (118.) 
vezetésével ugyanúgy megjelentünk a már bevett rendezvényeken, de ekkor már minimális 
költségvetéssel, önkéntesek fizetés nélkül vettek részt a programon és a jegyeket is teljes 
egészében a rendezvényektől kaptuk térítésmentesen. 
 

Jelenünk 

Feri két évre külföldre ment és a vezetést Horváth Andrásra (25.) az MCSSZ grafikusára 
hagyta, aki 2015-től önkéntesként már része volt a történetnek. Ekkor alakult meg az 
úgynevezett #fesztiválcserkészek CREW, Ferin és Horin túl a TÁMOP programiroda 
veteránja Reibl Dávid (118.) is folytatta a 2015-ben megkezdett munkáját ebben a 
felállásban is. A volt irodán kívülről érkezett Tóth Hajnalka (144.) és Kovácsházi Gergely 
(25.) is, majd 2018-ban György Domonkos (47.) is csapattag lett. 2017-ben elkezdtük 
újragondolni az egész megjelenés miértjét és hogyanját, hogy amennyire csak lehet 
cserkészies legyen az adott körülményekhez mérten. 
 
Kidobáltunk minden olyan programelemet amit nem éreztünk cserkéziesnek vagy épp túl 
költséges volt, ugyanis ebben az évben is minimális költségvetéssel (Felfedező tábor és 



Határtalanul tábor támogatással) üzemeltünk. 2017-es évben népszerű vlog sorozattal is 
jelentkeztünk, ami jó betekintést nyújt abba, hogy milyen a hangulat nálunk egy–egy 
rendezvényen. Amint látható ez nem egy klasszikus cserkészprogram, mások a 
lehetőségek, mások az igények és persze más a célközönség is. 
 

Miért vagyunk ott ilyen jellegű rendezvényeken? 

Eloszlatjuk a tévhitket 
 

Sokak fejében még mindig zavar él a cserkészekkel kapcsolatban. Van, aki semmit se tud 
rólunk, de még többen vannak azok, akikben téves kép alakult ki. 

Érdemes megnézni az alábbi videót, hogy lássuk mit tudnak rólunk a fesztiválozók: 
https://www.youtube.com/watch?v=uU_w4JRRgNk  
 

Cserkészet népszerűsítése 
Biztos te is találkoztál már értetlenkedő arcokkal, mikor azt mondtad, hogy cserkész vagy. 
Sokan még mindig kevernek minket az úttörőkkel, vagy azt hiszik, hogy csak sütit árulunk és 
kirándulunk. Szeretnénk megmutatni, milyen is a cserkészet a sztereotípiákon túl. Célunk, 
hogy bepillantást nyújtsunk a cserkészetbe azok számára, akik máshogyan lehet sosem 
találkoznának velünk. Sok olyan vendégünk van, akik pár éve még csak érdeklődőként 
fordultak meg nálunk, de ma már büszkén viselik nyakkendőjüket. 
 
Rengeteg sajtómegjelenés köthető hozzánk olyan médiumokban, akik korábban vagy nem 
hoztak le a cserkészekről semmit se vagy csak olyat ami nem jó színben tüntetett fel 
bennünket. A jó szivony a Petőfi TV-vel velünk kezdődött, akinél más programok kapcsán is 
többször szerepelt már a cserkészet. A Magyar Cserkészszövetség legerősebb általános 
külső kommunikációs eszköze a #fesztiválcserkészek projekt, hiszen olyanokhoz is el tudjuk 
juttatni hírünket, akiket az online kommunikációval nem tudna a szövetség elérni és a 
személyes, élő kapcsolat mindig meggyőzőbb is. 

Indirekt toborzás 
Megjelenéseink során nem feladatunk a toborzás, a taglétszám növelés, hiszen ezeket a 
csapatok maguk végzik. Hiszünk abban, hogy a cserkészet minden gyermek számára 
hasznos elfoglaltságot jelent, ezért a fesztiválokon megforduló leendő szülők számára egy jó 
alternatívát kínál a nálunk eltöltött kellemes és szórakoztató idő. Ezzel ellentétben a Gyerek 
Sziget a gyermek számára ad élményt a cserkészetről, és az érdeklődőknek pedig segítünk 
megkeresni a számára legmegfelelőbb cserkészcsapatot. 
 
A cserkesz.hu/csatlakozz oldalon lévő regisztrációkból nagyon szépen kirajzolódik hogy 
mikor is van a Gyerek sziget, hiszen június hónapban kicsivel több mint duplájával nő 
átlagosan az érdeklődők száma.  

https://www.youtube.com/watch?v=uU_w4JRRgNk


Csapatépítés 
Fontosnak érezzük azt, hogy a #fesztiválcserkészek a rendezvények alatt közösségi 
élményt kapjanak, ami sok esetben segíti őket a cserkészetben való megmaradásban, az 
egyenruha büszke viselésében. Sok jó példánk van már arra a korábbi évekből, hogy ezek a 
társaságok fesztiválok után is összetartanak és valódi barátságok születnek. Ahhoz, hogy ez 
létrejöjjön fontosak a közösen átélt élmények és tapasztalatok, ezért van szükség a 
csapatépítő hétvégére és a Gyerek Szigeten eltöltött napokra. 

 

2018-ban a #fesztiválcserkészek újra EU-s mederbe terelődtek az EFOP-nak köszönhetően, 
de továbbra is fenntartjuk, hogy fizetést nem adunk az önkénteseknek és a jegyekért nem 
fizetünk a rendezvényeknek, hiszen olyan színvonalas programot biztosítunk számukra, ami 
bőven megéri nekik az ingyen jegyeket. Az EFOP az eszközeinket, étkezésünket, a 
rendezvényhez közvetlenül kapcsolódó útiköltségünket és megjelenési csomagunkat 
finanszírozza. 
 
Folytattuk a cserkésziesedést a megjelenésünkben és a programjainkban is és második 
próbálkozásra a Sziget fesztivál Art of Freedom pályázatán nyert a Cserkészvár tervünk, 
amit a CREW ötletei alapján Balla Gábor (878.) tervezett. A vár nagy sikernek örvenedett a 
rendezvényen és jó élő példája volt a cserkészek leleményességének, igaz a rendezvény 
biztonsági szabályai miatt nem használhattunk csak kötelet és spárgát, hanem csavarokkal 
kellett megoldani a rögzítéseket. A vár már biztosan idén is visszatér a Szigetre. 
 
Ebben az évben rukkoltunk elő egy egységes arculattal (nyakkendő, felvarró, póló, 
tornazsák, fullcap), hogy ezzel is erősítsük  az összetartást és Jamboree csapat szerű 
megjelenést, ami 2019-ben egy új honlappal is kiegészült. 
 
Ebben az évben felkérést kaptunk a Természetjáró fesztiválon való részvételre is, amire 
örömmel igent mondtunk, hiszen ennek a rendezvénynek a programja áll igazán közel a 
cserkészethez. 
 

Jövőnk 

A 2019-es szezon előkészületeibe bevontuk a több éve nálunk önkénteskedő cserkészek 
egy részét, hogy ne mindig csak a mi ötleteink valósuljanak meg programként, hanem az 
ország különböző pontjairól jövő gondolatokkal is tudjuk a rendezvénysorozatunk 
színvonalát emelni, illetve az utánpótlás biztosítása miatt fontos a bevonás. 
 
Az OKGY-t megelőző 24 órában zajlik majd az idei csapatépítő programunk, ahol az 
ismerkedésen és a programok megismerésén túl az a cél, hogy nyomatékosítsuk a 
jelentkezőkben, hogy miért vagyunk ott ezeken a rendezvényeken, mi a nagy célja a 
projektnek, hogy ne az legyen a fejükben, hogy nappal némi cserkészkedés és este buli, 
hanem, hogy a jelenlétünkkel a cserkészet hírnevét öregbíthejük és rengeteg érdeklődőnek 

https://fesztivalcserkeszek.hu/


elültethetjük a fejében a gondolatot, hogy ez egy jó dolog és ha ő már nem is lesz cserkész, 
akkor a gyereke legyen az. 
 
A rengeteg pozitív visszajelzésen túl sok negatív szóbeszéd is kering rólunk, ezekre 
szeretnénk az OKGY-n személyesen reflektálni és a napokban egy emailt is kiküldünk 
ebben a témában egy anonim kérdőívvel, hogy lássuk a tagság mit gondol rólunk. 
 
Idén két új rendezvényünk is lesz, az egyik egy keresztény fesztivál a II. Mladifest, a másik 
pedig a vélemény-listán nagy port kavaró és a cserkészparkban tartott Kolorádó fesztivál. Az 
elsőről mi se tudunk sokat az értékek hasonlóak, így egy jó lehetőség a cserkészetnek ott is 
megjelenni. A másik már egy megosztóbb rendezvény, hiszen nekünk egy nagyon jó 
platform itt is megmutathassuk a cserkészet értékeit, erősségeit. A szervezők nagyon 
pozitívan állnak a cserkészekhez, a természetközeliség számukra is fontos és személyes 
beszámolók alapján az egyik legbarátságosabb fesztivál a régióban. Továbbá, ha már az 
MCSSZ területén zajlik és az ott dolgozó önkéntesek nagy része amúgy is cserkész, akkor 
hivatalosan miért ne lehetnénk mi is ott?! Ebben a most leköszönő elnökség teljes 
támogatását élvezzük. 
 

#fesztiválcserkészek számokban 

2015-ös teljes szezontól számolva 
 
4 szezon 
20 rendezvény 
148 rendezvény nap 
189 önkéntes (fizetett Gyerek Szigetesek TÁMOP alattról nincsenek benne) 
14000 feletti érdeklődőt értünk el 
 
2019-ben 7 rendezvényünk lesz, 40 körüli rendezvény nappal és közel 60 önkéntes 
jelentkezett 
 
 


